
2. sjednica Vijeća učenika Primorsko-goranske županije (VUPGŽ) 
 
Sazvana sa strane Glavnog odbora predvođenog Predsjednicom Mavrinac. Zbog epidemiološke          
situacije sjednica je održana online, preko aplikacije Zoom. Za glasovanje se koristila aplikacija             
Google Forms zbog svoje jednostavnosti i sistematičnosti te su podaci o glasovanju izneseni ovdje i               
na sjednici. Nisu korišteni ni u koje druge svrhe. 
 
Sukladno Pozivu na sjednicu, predstavljen je dnevni red, no nadodane su određene promjene u 2.               
točci dnevnog reda. Prihvaćene su per acclamationem. Time je Predsjednica Petra Mavrinac otvorila             
sjednicu gdje je predstavljen izmijenjen dnevni red (nadodani su prijedlozi u drugoj točci dnevnog              
reda). 

Dnevni red 

1. Predstavljanje godišnjeg plana i programa 
2. Izmjene Poslovnika o radu Vijeća učenika Primorsko-goranske županije 
3. Pomoć školama Sisačko-moslavačke županije 
4. Razno 

 

Utvrđivanje kvoruma 

Na sjednici je bilo prisutno četrdeset i devet (49) predstavnika škola, što je zadovoljilo uvjete               
kvoruma, odnosno utvrđena je nazočnost većina vijećnika. 
 

Prisutni (koji su zabilježili svoje glasove):  

OŠ Brajda, Lucija Hontić 
OŠ Jelenje-Dražice, Mihaela Stipić 
OŠ Rikard Katalinić Jeretov Opatija, Gabrijel Almaši 
OŠ-SE San Nicolò, Klara Cota 
OŠ Vežica, Zlata Pavić 
OŠ Kostrena, Karin Karabajić 
OŠ Klana, Ivan Bratuša 
OŠ-SE Dolac, Franko Vranković 
OŠ Dr. Branimira Markovića Ravna Gora, Leon Bolf 
OŠ Petar Zrinski Čabar, Dorijan Leš 
OŠ Milan Brozović Kastav, Valentin Stanić 
OŠ Centar Rijeka, Lea Ružić 
OŠ Zamet, Karla Škalamera 
OŠ Zvonka Cara Crikvenica, Benjamin Nuhanović 
OŠ Vladimira Nazora Crikvenica, Sven Marković 
OŠ Nikola Tesla, Brigita Smoković 
OŠ Fran Krsto Frankopan Krk, Adrian Polonijo 
OŠ Srdoči, Maša Šverko 
OŠ Kozala, Klara Malkoč 
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OŠ Ivana Gorana Kovačića Vrbovsko, Dorotea Voloder 
OŠ Malinska-Dubašnica, Lovro Ćuk 
OŠ Kraljevica, Maria Farkaš 
OŠ Dr. Andrija Mohorovičić Matulji, Ante Koprivnjak 
OŠ Viktora Cara Emina Lovran, Mia Kovačević 
OŠ Vladimir Gortan, Barbara Margan 
OŠ Gornja Vežica, Erik Luketić 
OŠ Omišalj, Ira Šekuljica 
SŠ Delnice, Blanka Knežević 
SŠ Ambroza Haračića Mali Lošinj, Eni Vidulić 
SŠ Hrvatski kralj Zvonimir, Ivan Posel 
Škola za primijenjenu umjetnost u Rijeci, Elma Begović 
Gimnazija Andrije Mohorovičića Rijeka, Ivor Meštrović 
Prva sušačka hrvatska gimnazija u Rijeci, Petra Mavrinac 
Prva riječka hrvatska gimnazija, Monika Hasanović 
Tehnička škola Rijeka, Dorian Lesiov 
Prometna škola Rijeka, Josip Luka Perković 
Ekonomska škola Mije Mirkovića, Filip Terzić 
Obrtnička škola Opatija, Sara Ivošević 
Srednja medicinska škola u Rijeci, Dorotea Benčić 
Strojarsko brodograđevna škola za industrijska i obrtnička zanimanja Rijeka, Petra Pokos 
Srednja glazbena škola Ivana Matetića Ronjgova Rijeka, Damian Ivanić 
Srednja talijanska škola Rijeka, Lana Bakarčić 
Gimnazija Eugena Kumičića Opatija, Gala Zukić 

Ispričani: 

SŠ Markantuna de Dominisa Rab, Lana Vidas  

Potrebno klarificirati prisutnost: 

OŠ Čavle 
OŠ Pećine 
OŠ-SE Gelsi 
OŠ Belvedere 
OŠ Jurja Klovića 
OŠ Ivana Zajca Rijeka 
OŠ Ivana Mažuranića Novi Vinodolski 
OŠ Maria Martinolića Mali Lošinj 
OŠ Ivana Rabljanina Rab 
OŠ Ivana Gorana Kovačića Delnice 
OŠ Ivanke Trohar Fužine 
OŠ Frane Petrića Cres 
OŠ Skrad 
OŠ Bakar 
OŠ Trsat 
OŠ Kantrida 
OŠ Mrkopalj 
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OŠ Brod Moravice 
OŠ Rudolfa Strohala 
OŠ Fran Franković 
OŠ Drago Gervais Brešca 
OŠ Eugen Kumičić Rijeka 
OŠ dr. Josipa Pančića Bribir 
OŠ Frane Krsta Frankopana Brod na Kupi 
OŠ Škurinje Rijeka 
OŠ Sveti Matej 
OŠ Podmurvice 
OŠ Pehlin 
OŠ Hreljin 
OŠ Turnić 
Osnovna waldorfska škola Rijeka 
Katolička osnovna škola Josip Pavlišić 
Osnovna glazbena škola Ive Tijardovića Delnice 
Željeznička tehnička škola Moravice 
Salezijanska klasična gimnazija - s pravom javnosti 
Glazbena škola Mirković 
Prirodoslovna i grafička škola Rijeka 
Elektroindustrijska i obrtnička škola Rijeka 
Srednja škola za elektrotehniku i računalstvo 
Graditeljska škola za industriju i obrt Rijeka 
Trgovačka i tekstilna škola u Rijeci 
Strojarska škola za industrijska i obrtnička zanimanja Rijeka 
Hotelijersko-turistička škola 
Ugostiteljska škola Opatija 
Građevinska i tehnička škola Rijeka 
SŠ Vladimir Nazor Čabar 
SŠ dr. Antuna Barca Crikvenica 
SŠ Andrije Ljudevita Adamića 
Pomorska škola Bakar 
 
Prije no li je krenula obrada dnevnog rada Predsjednica je predstavila jasna i kratka pravila za 
raspravu s kojima su se članovi i članice usuglasili. Pravila su oformljena kako bi rasprava bila što 
kulturnija i produktivnija, što je u interesu sviju članova te članica Vijeća. Pravila su bila sljedeća: 
Svaki vijećnik ima pravo javljanja nebrojen broj puta. Svako vijećničko javljanje traje dvije (2) 
minute, osim ako ga vijećnik prije ne završi te on započinje iznošenjem škole koju predstavlja 
član/članica te njihova imena i prezimena. Ukoliko vijećnik/ca postavi pitanje predlagatelju, 
predlagatelj ima pravo na odgovor od dvije (2) minute. Javljanje za riječ vijećnika se zbiva njegovim 
javljanjem u chat (čavrljanje) poziva, tj. sastanka. Vijećnici će biti prozivani kronološkim 
redoslijedom javljanja za riječ. Sukladno, u Poslovniku rada VUPGŽ opisanim, uvjetima Predsjednik 
ili Potpredsjednik može opomenuti vijećnika i oduzeti mu riječ. 
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1. Plan i program 

Prva je točka dnevnog reda bila predstavljanje te glasovanje o Planu i programu. Predstavljen              
je Plan i Program za mandat sa strane Predsjednice Petre Mavrinac te Potpredsjednice Mie              
Kovačević. Preambulu te bazične vrijednosti, osnovne ciljeve, predstavila je Potpredsjednica          
Kovačević. Okvirni raspored rada Vijeća, odnosno njegovih sjednica. 
Rasprave nije bilo. 
Glasalo je 43 vijećnika/ca, od kojih je za bilo četrdeset (40), nitko (0) protiv, a suzdržanih                
troje (3). Rezultati su prikazani na grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa priložen je             
Zapisniku. 
Također, prilikom ovog glasanja članovima i članicama Vijeća je objašnjen sustav glasanja            
koje je adaptiran. Svaki je član/ica Vijeća trebao navesti školu koju predstavlja te svoje ime i                
prezime, potom je mogao/mogla glasati o pojedinom pitanju predstavljenom pred njega/nju.           
Dijeljenje rezultata je svaki put bilo transparentno s cijelim Vijećem. 

 
 

2. Izmjene Poslovnika o radu VUPGŽ 
a. Izmjena Članka 2. (3) 

TRENUTNO: Svaki član VUPGŽ ima mandat od dvije (2) godine. 
PRIJEDLOG: Sukladno čl.16. Pravilnika o izboru učeničkih predstavnika NVRUH,         
svaki član VUPGŽ ima mandat od dvije (2) godine. Svako je školsko učeničko vijeće              
potrebno potvrditi mandat predstavnika na početku svake školske godine, odnosno          
izabrati ga. 
Članica Glavnog odbora (GO-a) Ira Šekuljica predstavila izmjenu članka.         
Obrazloženje je iznijela Predsjednica Petra Mavrinac. Rečeno je kako postoji potreba           
za ovakvom reformom zbog toga što se želi omogućiti svakoj generaciji i sastavu             
školskog vijeća učenika da bira mandat svoje/g zastupnika/ce u VUPGŽ. Nadalje,           
iskazan je i praktičan razlog za reformu, a to je činjenica kako je ogromna većina               
Vijeća sastavljena od ljudi koji su izabrani na jednogodišnji mandat. 
Jedino je pitanje postavila vijećnica Zlata Pavić, iz OŠ Vežica, o završavanju            
mandata ukoliko učenik promijeni školu koju pohađa te kako će točno ova promjena             
utjecati na to. Tajnik Ivor Meštrović i Predsjednica Petra Mavrinac su odgovorili            
citirajući trenutno stanje po Pravilniku te ukazivajući na nejednakost prilika za           
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predstavljanje učenika te njihove volje u Vijeću. Ukazali su na nelogičnosti slučajeva            
osobnih mandata.a 
Ukupno je bilo četrdeset i dva (42) glasa. Trideset i devet (39) je bilo za, nitko (0)                 
protiv, a troje (3). Rezultati su prikazani na grafikonu. Zapis svakog individualnog            
glasa priložen je Zapisniku. 

 

b. Izmjena Članka 3. (5) 

TRENUTNO: Ako član VUPGŽ nije u mogućnosti sudjelovati u radu sjednice, dužan            
je pravodobno osigurati zamjenu i o tome obavijestiti Predsjednika VUŠKŽ. 
PRIJEDLOG: Ako član VUPGŽ nije u mogućnosti sudjelovati u radu sjednice,           
dužan je pravodobno osigurati zamjenu i o tome obavijestiti Predsjednika VUPGŽ. 
Ira Šekuljica, članica GO-a, predstavila je predloženu izmjenu Poslovnika o radu           
VUPGŽ. Prijedlog izmjene obrazložila je Predsjednica Mavrinac govoreći kako je          
očigledno došlo do lapsusa calami u pisanju Pravilnika. 
Rasprave nije bilo. 
Glasalo je ukupno četrdeset i dvoje (42) vijećnika te vijećnica, a od tog broja trideset               
i osam (38) za, nula (0) protiv te četiri (4) suzdržana. Rezultati su prikazani na               
grafikonu. Rezultati su prikazani na grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa          
priložen je Zapisniku. 
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c. Izmjena Članka 8. (1) 

TRENUTNO: Mandat Predsjednika traje dvije godine. Ukoliko Predsjedniku za         
trajanja predsjedničkog mandata istekne mandat kao člana, ostaje predstavnik svoje          
škole u Vijeću i Predsjednik Vijeća do isteka predsjedničkog mandata. 
PRIJEDLOG: Mandat Predsjednika traje dvije (2) godine. Ukoliko Predsjednika za          
trajanja predsjedničkog mandata vlastito školsko učeničko vijeće razriješi ili ne          
potvrdi kao predstavnika VUŠ, završava i njegov predsjednički mandat u VUPGŽ.           
Na prvoj sjednici druge školske godine mandata VUPGŽ glasa o povjerenju           
Predsjedniku. Ukoliko Predsjedniku biva izglasano nepovjerenje (natpolovičnom       
većinom), odmah se sazivaju predsjednički izbori na toj sjednici. 
Ira Šekuljica, članica Glavnog odbora, predstavila je predloženu izmjenu Poslovnika          
o radu VUPGŽ. Prijedlog izmjene obrazložila je Predsjednica Mavrinac kao          
demokratsku, transparentniju te pravedniju promjenu koja omogućava vijećnicima        
mogućnost biranja vodstva svake školske godine. 
U raspravi se za riječ javilo troje vijećnika. Prva je pitanje postavila vijećnica Zukić.              
Nju je zanimalo kako će, tj. hoće li se, ova promjena odraziti i na ostale pozicije u                 
vodstvu VUPGŽ. Predsjednica je to potvrdila, no istaknula kako će se to trebati             
izglasati drugim promjenama zbog toga što su funkcije zasebno definirane          
Pravilnikom o radu. Potom je pitanje postavio vijećnik Benjamin Nuhanović,          
predstavnik OŠ Zvonka Cara Crikvenica. Njega je zanimalo kako će se onda            
prenositi individualni mandati članova Vijeća, Glavnog odbora, ukoliko im je to           
posljednja godina obrazovnog procesa u toj školi. Predsjednica je dala precizan           
odgovor kako se to, bez obzira na ovo, njihov mandat odmah terminira dolaskom             
nove školske godine, kao što je već sad propisano Pravilnikom. Zadnja je pitanje             
postavila zastupnica Voloder, predstavnica OŠ Ivana Gorana Kovačića Vrbovsko.         
Njoj je od interesa bilo kako će se ovo skraćivanje mandata aplicirate na ostale              
članove Vijeća i GO-a. Predsjednica Mavrinac je odgovorila kako ovo isključivo           
regulira mandat Predsjednika. Nadalje, individualni mandati, sukladno prije        
izglasanoj promjeni, će se bazirati na jednoj školskoj godini, umjesto na dvije, što je              
bio slučaj u VUPGŽ do ove reforme. 
Pri svršetku rasprave se krenulo glasati. Ukupno je glasovalo četrdeset dvoje (42)            
vijećnika te vijećnica. Za prijedlog je glasovalo trideset i šest (36), nitko (0) protiv te               
je bilo šestero (6) suzdržanih. Rezultati su prikazani na grafikonu. Zapis svakog            
individualnog glasa priložen je ovom Zapisniku.      
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d. Izmjena Članka 10. (2) 

TRENUTNO: Mandat Potpredsjednika traje dvije (2) godine. 
PRIJEDLOG: Mandat Potpredsjednika traje dvije (2) godine. Ukoliko        
Potpredsjednika za trajanja potpredsjedničkog mandata vlastito školsko       
učeničko vijeće razriješi ili ne potvrdi kao predstavnika VUŠ, završava i           
njegov potpredsjednički mandat u VUPGŽ. Na prvoj sjednici druge školske          
godine mandata VUPGŽ glasa o povjerenju Potpredsjedniku. Ukoliko        
Potpredsjedniku biva izglasano nepovjerenje (natpolovičnom većinom),      
odmah se sazivaju potpredsjednički izbori na toj sjednici. 
Ovu je izmjenu, također, predstavila članica GO-a Šekuljić. Obrazloženje je,          
sukladno promjeni čl. 8. (1) iznijela Predsjednica Petra Mavrinac. 
U raspravi je sudjelovala vijećnica Blanka Knežević, iz SŠ Delnice, koja je            
postavila pitanje o funkcioniranju reforme, ali i njenoj sistematičnosti.         
Predsjednica Mavrinac je ponudila odgovor kako je reforma        
komplementarna prijašnje izglasanoj. 
Potom se glasalo. Ukupno je svoj glas dalo četrdeset i jedan (41) članova/ica             
Vijeća. Trideset i petero (35) je afirmiralo reformu svojim glasom, dok je            
šestoro (6) bilo suzdržano. Niko nije izrazio opoziciju glasanjem (0 protiv).           
Rezultati su prikazani na grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa         
priložen je Zapisniku.  

e. Izmjena Članka 12. (1) 

TRENUTNO: Na početku mandata Predsjednik i Potpredsjednik VUPGŽ        
predlažu Program rada Vijeća za dvogodišnje razdoblje, o kojem Vijeće          
raspravlja i predlaže njegove dopune. 
PRIJEDLOG: Na početku mandata Predsjednik i Potpredsjednik VUPGŽ        
predlažu Program rada Vijeća za jednogodišnje razdoblje, o kojem Vijeće          
raspravlja i predlaže njegove dopune. 
Prijedlog promjene je iznesen sa strane Ire Šekuljice. Obrazloženje za          
reformu je predstavila Predsjednica Petra Mavrinac. Izrazila je potrebe za          
jednostavnošću i realističnošću kao glavne motive ove izmjene. Nadalje, ova          
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bi promjena, kao što je istaknula, dala veći glas svakome predstavniku škole            
svake školske godine u kreiranju Plana i programa VUPGŽ. 
Rasprave o prijedlogu nije bilo. Nitko se nije javio za riječ. 
Glasalo je četrdeset i dvoje (42) predstavnika. Za je bilo trideset i četvoro             
(34), nula (0) protiv te osmero (8) suzdržanih. Rezultati su prikazani na            
grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa priložen je Zapisniku. 

f. Izmjena Članka 20. (1) 

TRENUTNO: Na sjednicama se u pravilu glasuje javno  dizanjem ruke. 
PRIJEDLOG: Na sjednicama se glasa javno, a o načinu i pravilima           
glasanja odlučuju članovi Glavnog odbora. 
Izmjenu su predstavile i obrazložile su članica GO-a Šekuljić te Predsjednica           
Mavrinac govoreći o biranju lakšeg sustava glasovanja. 
Nitko se nije javio kako bi raspravio o prijedlogu. 
Glasovanju je prisustvovalo četrdeset (40) vijećnika/ca. Trideset i jedan (31)          
glas je zabilježen za, jedan (1) protiv, a bilo je osam (8) suzdržanih.             
Rezultati su prikazani na grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa         
priložen je Zapisniku. 
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g. Izmjena Članka 22. (1) 

TRENUTNO: Temeljem čl.22 st.1 Pravilnika osniva se Glavni odbor         
VUPGŽ (u daljnjem tekstu GO) koji je prema čl.22 st.2 Pravilnika sastavljen            
od petero članova odabranih prema broju glasova koji su osvojili u           
kandidaturi za Predsjednika Vijeća. Petero članova uključuje Predsjednika,        
Potpredsjednika i Tajnika. 
PRIJEDLOG: Temeljem čl.22. st.1. Pravilnika osniva se Glavni odbor         
VUPGŽ (u daljnjem tekstu GO) koji je prema čl.22 st.2. Pravilnika           
sastavljen od sedmero članova odabranih prema najvećem broju glasova         
koji su osvojili u kandidaturi za Predsjednika Vijeća. Sedmero članova          
uključuje Predsjednika, Potpredsjednika i Tajnika. 
Ira Šekuljica, članica Glavnog odbora, je predstavila i obrazložila ovu          
promjenu Pravilnika o radu VUPGŽ. Iskazala je važnost šireg tijela te           
biranja njegovog maksimalnog članstva kako bi što bolje predstavljalo         
učenike. 
Rasprave nije bilo. 
Glasanje je proteklo bez poteškoća s trideset i devet (39) glasova. Trideset i             
tri (33) za, nitko (0) protiv te šest (6) suzdržanih. Rezultati su prikazani na              
grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa priložen je Zapisniku. 

h. Izmjena Članka 23. (4) 

TRENUTNO: Mandat petero članova GO traje dvije godine. 
PRIJEDLOG: Mandat svakog člana GO traje dvije (2) godine. Na prvoj           
sjednici druge školske godine mandata VUPGŽ glasa o povjerenju svakom          
individualnom članu GO. Ukoliko članu GO biva izglasano nepovjerenje         
(natpolovičnom većinom), odmah se sazivaju izbori za tu funkciju, osim u           
slučajevima kada već nisu sazvani (pot)predsjednički. 
Posljednju je izmjenu Pravilnika o radu VUPGŽ iznijela članica Glavnog          
odbora Ira Šekuljica. Obrazložila je kako je ova promjena sinergična s           
izmjenama Pravilnika o trajanju mandata Predsjednika te Potpredsjednika. 
Rasprave nije bilo. 
Posljednje glasanje vezano za drugu (2.) točku dnevnog reda, a time i            
sjednice, zbilo se s trideset i sedam (37) glasova. Dvadeset i devet (29) je              
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glasovalo za, nula (0) protiv i osam (8) suzdržano. Rezultati su prikazani na             
grafikonu. Zapis svakog individualnog glasa priložen je Zapisniku. 

3. Pomoć školama i učenicima Sisačko-moslavačke županije 

Predsjednica Mavrinac je iznijela intenciju i motivaciju Glavnog odbora oko pomoći pogođenim            
školama i učenicima/ama Sisačko-moslavačke županije. Dalje je opisala situaciju: “Nakon razgovora           
s dijelom ravnatelja Sisačko-moslavačke županije, zaključeno je da bi bilo najbolje direktno uplatiti             
sredstva na žiro račun škola. Problem je što škola kao ustanova ne smije skupljati sredstva i uplatiti ih                  
na žiro račun druge škole, već svaki učenik može sam uplatiti iznos koji želi. S obzirom na to,                  
predlažem da sakupimo sve žiro račune i proslijedio što većem broju učenika.”. 
Vijećnica Lana Bakarčić, predstavnica Srednje talijanske škole u Rijeci, istaknula je akcije svoje             
škole u humanitarnoj pomoći pogođenim učenicima u toj županiji. To je istaknula kao ideju i               
potencijalnu podlogu za kolektivan županijsko-učenički pothvat za pomoć. Predsjednica Mavrinac je           
govorila o tome što je njena škola napravila. Također je govorila o želji za pomoći. 
Nadalje, vijećnica Sara Ivošević, iz Obrtničke škole u Opatiji, je govorila o akciji koju je njena škola                 
organizirala kako bi pomogla strukovnim školama u toj županiji. Opisala je njihove akcije te kako su                
prikupljali, uz pomoć nekih frizerskih salona, stare potrepštine kako bi se nastava u tim školama u                
Sisku i Petrinji mogla odvijati uz potrebne uvjete. Nadalje, Gala Zukić, vijećnica u ime Gimnazije               
Eugena Kumičića Opatija, govorila je o potrebi za potrepštinama, posebice odjeće. Odnosno,            
govorila je o vremenskom roku i trenutnom stanju s robom i ostalim nužnim potrepštinama. Kao               
prijedlog je istaknula organiziranje za vremenski period mjeseca, dva. 
Lana Bakarčić, iz Srednje talijanske škole u Rijeci, je govorila o tome kako se talijanska škola te                 
njihova akcija specificirala u gumenu odjeću. Pričala je o akcijama za pomoć nakon prvog potresa.               
“Najbolje je pričekati da sve to splasne, a onda u drugom valu da pomognemo.”. Predsjednica               
Mavrinac se nadovezala u svojoj replici o volontiranju i potrepštinama. Pohvalila je Crveni križ.              
Istaknula je kako je trenutno značajna potreba za uplatu novaca kako bi se moglo obnoviti ono što je                  
razrušeno - kako bi škole mogle ponovno biti škole, odgojno-obrazovne institucije. Vijećnik Damian             
Ivanić, predstavnik Srednje glazbene škole Ivana Matetića Ronjgova iz Rijeke, govorio je o akcijama              
svoje škole kako bi pomogla glazbenoj školi u Sisku. Istaknuo je kako će njegova škola imati i                 
medijski nastup na Kanalu R, koji je i tim putem pohvaljen, kako bi uspjeli prikupiti što više                 
sredstava za pomoć glazbenoj školi. Nastavljajući na temu pomoći Vijećnica se Zukić zauzela za              
mogućnosti pomaganja maturantima te županije s obzirom na kompletnu epidemiološku te           
seizmološku situaciju, a imajući na umu zahtjevne periode pripreme za ispit Državne mature.             
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Predsjednica Mavrinac iskazala je svoje usuglašavanje s idejama. Ipak, podsjetila je Vijeće kako             
nemamo neograničene mogućnosti pomoći, no trebamo se potruditi što više pomoći. 
Vijećnica Maša Šverko, OŠ Srdoči, postavila je pitanje o potrebnim sredstvima. Što su ona točno.               
Replicirala je Predsjednica - novac. Na to se nadovezao Tajnik rekavši kako im je novac potreban                
zbog same činjenice kako ono što je uništeno i oštećeno ili u bilo kojem drugom smislu materijalno                 
izgubljeno zahtjeva značajne, velike, novčane resurse. Ponajbolji su primjeri sve osnovnijih           
nastavnih potreba, kao što su računala i projektori, raznovrsne potrebe prirodnoznanstvenih           
predmeta, tehničkih predmeta i škola, glazbene umjetnosti te tjelesne i zdravstvene kulture. Vijećnik             
Ivanić, kao predstavnik Srednje glazbene škole, se usuglasio s određenim članovima Glavnog odbora             
o cijeni nastavnih pomagala, posebice u primjeru glazbene škole ustvrdivši ako su instrumenti, ali i               
sve ostalo prateće izrazito skupi. 
Potom je Predsjednica Mavrinac postavila pitanje predstavnici PGŽ-a (gospođa Tatjana Šubat) o            
povezivanju s učenicima pogođene potresom Sisačko-moslavačke županije. Gospođa Šubat je          
odgovorila kako Primorsko-goranska županija ne može napraviti ništa, osim spojiti učenike te je bilo              
kakva egzekucija planova (uključujući i njihovo kreiranje) na nama. Predložila je da se oformi              
dogovor u Vijeću oko takvih radnji. 
Lana Bakarčić, predstavljajući Srednju talijansku školu Rijeka, postavila je pitanje u svezi logistike             
uplaćivanja sredstava na račun škole te cijele organizacije. Predsjednica Mavrinac ponovila je kako             
škole ne mogu uplaćivati drugim školama novce na račun te za mogućnost kolektivnog djelovanja              
ima zamisao o kreiranju plakata - dokumenta - preko kojeg će ljudi biti informirani o mogućnostima                
pomoći te samim potrebama pomoći. Predsjednica Mavrinac poduzela je korake da se oformi             
dogovor. Potaknula je Vijeće da ju osobno kontaktiraju ukoliko imaju ikakvih zamisli i/ili pitanja.              
Predložila je daljnji razgovor o temi kako bi se efektivno moglo pomoći pogođenim učenicima te               
školama. 
 

4. Razno 

Nastava na daljinu, modeli održavanja nastave, povratak određenih učenika u školske klupe 
Vijećnica Monika Hasanović, predstavnica Prve riječke hrvatske gimnazije, je izrazila želju o            
raspravi oko učeničkog povratka u klupe. Analizirajući situaciju o lokalnim i županijskim odlukama             
oko povratka u školske klupe, preporučila je povratak maturanata u školske klupe zbog kvalitetnijeg              
nastavnog obrađivanja te pripremanja za ispit Državne mature koji nadolazi u lipnju. Navela je kako               
je i to mišljenje struke, ali i onih u obrazovnom procesu (djelatnika te učenika). S njom se vijećnik                  
Ivor Meštrović, iz Gimnazije Andrije Mohorovičića Rijeka, usuglasio. Naveo je, kao dodatne            
primjere, lanjsko ukidanje gradiva 2. polugodišta na ispitu Državne mature te samu poziciju             
trenutnog Ministra obrazovanja i znanosti Radovana Fuchsa o imperativu maturantskog povratka u            
školske klupe, ali i (ne)uspjesima takve nastave, stavljajući pod upitno može li se to uopće nazivati                
nastavom u punom smislu tog pojma. Još je jednom afirmirao poziciju urgentnog povratka završnih              
razreda srednjih škola u školske klupe. Nadovezala se vijećnica Zukić koja je iskazala potrebu o               
pripremi za ispit Državne mature te obrađivanju gradiva, a ne ocjenjivanja dok su učenici fizički u                
školi. Kazala je kako će se samo dodatno otežati maturantima i drugim učenicima, ukoliko ih se vrati                 
u škole te onda pojačano ocjenjuje. Također, postavila je pod upitno koliko će objektivne i svrhovite                
biti takve ocjene. Naime, gimnazijalci (pogotovo) imaju značajnu kvantitetu predmeta, a to će njima              
kao individualnoj kategoriji dodatno otežavati proces povratka, povrh svih drugih problema godine            
pogođene epidemiološkim, seizmološkim te organizacijskim problemima koje Republika nije vidjela          
u doba svoje mirne neovisnosti. 
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Odgovor iznesenom ponudila je Predsjednica Petra Mavrinac obrativši se na pravilnike te moć             
kontaktiranja Ministarstva i Nacionalno Vijeća učenika (Nacionalno VU; NUV) kako bi se problemi             
mogli riješiti. No, kazala je kako Nacionalno VU još uvijek nije zasjedalo, ali da će o tome                 
obavijestiti i samo Nacionalno Vijeće učenika kako bi pomoglo Ministarstvu razumjeti te probleme.             
Dakle, usmjerila je Vijeće na županijsku razinu promjene gdje se ona može zbiti. U potpunosti je                
stala iza, ukoliko to epidemiološka situacija dozvoljava, povratka maturanata u škole u rapidnom             
roku. 
Potom je vijećnik Gabrijel Almaši, zastupnik Osnovne škole Rikarda Katalinića Jeretova u Opatiji,             
iznio kako odlazak online (model C, i-nastava) prije zimskih praznika nije bio slučaj u njegovoj školi                
sve do kad se određeni učenici nisu razboljeli i otišli u karantenu. Time je izrazio sumnju na pozive                  
za povratak u školu te relevantnost traženja određenih vijećnika oko što hitnijeg povratka u škole.               
Vijećnici su istaknuli nezadovoljstvo tim primjerom, a Predsjednica je Mavrinac rekla kako je bitno              
poštivati epidemiološku situaciju, no, istaknula je, kako ona ne može biti paravan za ostanku na               
modelu C. Nakon nje, na validne upite oko povratka na nastavni model A (nastava u potpunosti u                 
klupama) replicirao je i Tajnik Ivor Meštrović govoreći kako i u teže zdravstveno pogođenim              
krajevima s gorim prognozama učenici završnih razreda srednjih škola pohađaju nastavu u školskim             
klupama jer se prepoznaje posebna važnost takve nastave za njih.  
Predsjednica Mavrinac je obećala sastaviti Pročelnici Primorsko-goranske županije za obrazovanje          
posebnu izjavu te poziciju Vijeća o povratku učenika na nastavu - posebice završnih razreda srednjih               
škola. Rekla je kao će se na sastancima ravnatelja govoriti o ovome, ali i na drugim županijskim                 
sastancima. Afirmirala je želje vijećnika te vijećnica o saslušanja onoga što imaju reći, rekavši kako               
nas je jasno čula. Nadodala je: “Online nastava nije rješenje. To je svima jasno.”. Zahvalila se                
članovima i članicama Vijeća na njihovoj otvorenosti, susretljivosti te iskazivanju mišljenja. Najavila            
je kako će se odluka tog tipa relativno brzo donijeti, kao što je planirano. Time je završena rasprava                  
na temu modela nastave u ovim epidemiološkim situacijama. 
 
Stanje u školskom sustavu 
Daljnja je rasprava započela na temu školskog sustava. Pitanje je, općenite naravi, iznijela vijećnica              
Pavić o idejama za promjenama u školstvu te trenutnim stanjem u njemu. Pritom je iskazala svoje                
nezadovoljstvo trenutnim stanjem u školskom sustavu. Mnogi su se Vijećnici usuglasili s pozicijom             
nezadovoljstva. Predsjednica Mavrinac je istaknula kako želi dati glas učenicima. Istaknula je            
važnost komunikacije s učenicima rekavši da ljude kada prođu pokraj trgovine aplikacija Google             
maps pita kakvo im je bilo iskustvo u toj trgovini, no učenici rijetko imaju mogućnost refleksije na                 
njihovo iskustvo u školama. Naglasila je da ne možemo, realistično, očekivati da će nas se odmah                
slušati. Ipak, s vremenom suradnja učenika i uprave može dodatno poboljšati školski sustav i              
motivirati na učenje. Rekla je i da zbog epidemiološke situacije ne znamo što će biti sutra, posebice                 
jer su određeni aspekti online nastave ograničavajući, te i to treba uzeti u obzir.Vijeće je afirmativno                
reagiralo na izneseno. Daljnje rasprave nije bilo.  
 
Epidemiološka situacija, pravila i mjere za suzbijanje Covid-19 pandemije 
Nadalje, istaknula se tema pridržavanja mjera. Glavna je poruka Predsjednice, Tajnika te Glavnog             
odbora Nošenja maski je od krucijalne važnosti. Tajnik je istaknuo važnost legalističkog pristupa             
situaciji, citirajući uspješne primjere pridržavanja mjera te govoreći o dodavanju legitimiteta na naše             
pozive za povratak u školske klupe. Predsjednica je istaknula važnost odgovornog i promišljenog             
ponašanja kao najbržeg načina izlaska iz kriznih vremena. Vijećnica Sara Ivošević, predstavnica            
Obrtničke škole Opatija, nema mjesta za držanje distance u busu br. 32 koji vozi za Opatiju. To su, u                   
njenom mišljenju, vrlo loši uvjeti gdje se mjere izrazito teško (ako se uopće) održavaju, odnosno               
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mogu održavati. Između ostalog, izrazila je nemar kao veliki problem. Predsjednica Mavrinac i             
Tajnik Meštrović su kazali kako je za to potrebno kontaktirati K.D. Autotrolej, prijaviti probleme, po               
mogućnosti u što većem broju, ukoliko žele uspješno riješiti te probleme. No, VUPGŽ tu nema               
ikakve jurisdikcije. Iz OŠ Gornja Vežica vijećnik Erik Luketić je govorio o tome kako je problem u                 
Autotroleju puno veći od “ne slušanja” mjera. Zaključeno je kako odgovorni građani trebaju nositi              
maske. Vijećnica Pavić je polemizirala o pridržavanju nošenja maski - govoreći kako mnogi mnoge              
mjere ignoriraju i njih se ne pridržavaju. Citirala je osobno viđena iskustva. Vijećnik Meštrović je               
iskazao potrebu za više kontrola, odnosno boljim načinom sagledavanja pridržavanja mjera.           
Vijećnica Maša Šverko iz Osnovne škole Srdoči se usuglasila s vijećnicom Pavić o lošem              
pridržavanju mjera u školama, također citirajući osobna svjedočanstva.  
Predstavnica županije je istaknula kako je duboko ožalošćena situacijom. No, govori kako su škole              
točno informirane o točnim propisima te ne bi, u pravilo, trebalo dolaziti do ovakvih situacija.               
Apelirala je na članove Vijeća da djeluju na kolege i drže se mjera. Nepotrebno je ustručavati se oko                  
ne držanja mjera, već ih se treba odmah rješavati. Zahvalila se članovima i članicama Vijeća na                
njihovoj otvorenosti, susretljivosti te iskazivanju mišljenja.  
 
Komunikacija u Vijeću 
Vijećnica Zlata Pavić postavila je upit o učestalosti, temama i trajanju sjednica. Također ju je               
zanimalo hoće li se Vijeće sastati fizički u toku ove školske godine. Vijećnik Dorijan Leš se na to                  
nadovezao. Govorio je o lakoći slušanja sjednica kao učenik koji nije iz Rijeke i njene bliže okolice.                 
Vijećnica Dorotea Voloder je istaknula mišljenje o potrebi za boljom komunikacijom. Zanimalo ju je              
što se tu i kako može učiniti da se vijećnici i vijećnice bolje povežu. 
Predsjednica Mavrinac je replicirala na obje izjave. Vijećnici je Pavić poručila kako planira zajedno s               
Glavnim odborom sazivati sjednice svakih nekoliko mjeseci, no to ponajviše ovisi o potrebi. Teme              
koje će biti raspravljene će se ticati realnosti jer je cilj biti efektivno tijelo koje je uspješno u                  
predstavljanju učenika, a trajanje se nikad ne može točno projicirati zbog toga što ovisi o radu Vijeća                 
te njegovih individualnih članova i članica. Vijećniku Lešu je iskazala pune simpatije, kao i ostalim               
vijećnicima te vijećnicama kojima je znatno teže i/ili kompliciranije doći do određenog mjesta             
sastanka u gradu Rijeci, glavnome gradu Primorsko-goranske županije. Stoga je mišljenja kako ovo             
za naš rad trenutno ima puno boljih učinaka nego što je za očekivati. No, reafirmirala je svoj stav,                  
odnosno želju, o sastajanju fizički u živo. Ipak, priznala je kako to nije vjerojatno za ovu školsku                 
godinu. Tajnik Ivor Meštrović odgovorio je na pitanje vezan za zaštitu podataka rekavši kako Vijeće               
službeno ne može formirati nikakvu komunikacijsku grupu, povrh poslaničke ili preko službenih            
e-mail adresa i trenutnih forma komunikacije. Odnosno, ne može to zahtijevati od članova i članica,               
već to isključivo članovi te članice moraju na proizvoljnoj bazi (samoinicijativno) napraviti ukoliko             
to uistinu žele. Daljnje rasprave nije bilo. 
 
Nitko se nije više javio za riječ. Niti jedna tema nije otvorena, rasprave više bilo nije. 
 
Predsjednica Petra Mavrinac je zaključila sjednicu. 
Ustvrdila je kako kao učenici, ako je ikako moguće, želimo što hitniji povratak u školske klupe.                
Posebice maturanti koji se trebaju pripremati što kvalitetno. To će posebno biti izrečeno Pročelnici za               
obrazovanje županije. Rezime sjednice također će istoga dana biti poslan Primorsko-goranskoj           
županiji kako bi se što prije moglo reagirati. Navela je: “U narednom se tjednu također nadamo                
stupiti u kontakakt sa pogođenim učenicima i školama Sisačko-moslovačke županije te školama            
Primorsko-goranske županije dostaviti, zajedno s izvješćem, žiro račune tih škola.” . To je zaključila              
apelom na sve djelatnike i učenike škola kako bi ostali u školi dulje i time se kvalitetnije obrazovali. 
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Apel i zaključak Vijeća u svezi i-nastave te nastave u realnom fizičkom prostoru iznijela je Vijeću,                
ali i poslala predstavnici(ma) Županije kako bi bili osviješteni o stavu učenika. Stav je sljedeći: “S                
obzirom da je Vijeće učenika jedino legitimno i legalno učeničko predstavničko tijelo na razini              
Primorsko-goranske županije, ovim putem želimo prenijeti poruku većine učenika naše županije.           
Poznato je kako je sutra sastanak stožera na kojem će se raspravljati o povratku učenika u školske                 
klupe, a tom prilikom VUPGŽ ističe kako se učenici žele što prije vratiti na A model nastave.                 
Smatramo kako online nastava nije adekvatan način savladavanja gradiva, ne samo zato što je              
demotivirajuća, već i zbog problema s tehnologijom i ostalim uvjetima rada, nedostatkom            
socijalizacije te otežanim praćenjem napretka učenika. Isto ističu mnogi stručnjaci te Ministar Fuchs.             
Razumijemo kako epidemiološki uvjeti možda neće svima odmah omogućiti povratak u klupe, stoga             
predlažemo da se barem maturanti što prije vrate. Na taj bi se način mogli bolje pripremiti za                 
nadolazeće maturantske obveze. 
Također Vas molimo da se istakne potreba za razumijevanjem učenika te njihovih otežavajućih             
okolnosti stavljanjem fokusa na savladavanje gradiva, a ne prekomjernim provođenjem provjera s            
ciljem da se nadoknade propuštene tijekom online nastave.”. 
 
Također, pri završetku sjednice izvijestila je gosp. Tatjanu Šubat o sjednici putem adrese internetske              
pošte: “U utorak, 26. siječnja 2021. godine, održana je druga sjednica VIjeća učenika Primorsko              
goranske županije. Na sjednici je prva točka dnevnog reda bila predstavljanje te glasovanje o Planu               
i programu. Također su predstavljene su i prihvaćene izmjene Poslovnika o radu Vijeća učenika.              
Treća točka dnevnog reda bila je pomoć školama i učenicima Sisačko-moslavačke županije. Vijećnici             
su galantno predlagali te izlagali ideje o akciji temeljene na vlastitim iskustvima. Zaključeno je da će                
dokument sa žiro računima pogođenih škola biti podijeljen sa svim školama i učenicima županije jer               
je novčana pomoć trenutno najkorisnija. Također žele riječ proširiti van škola, stoga, vođeni             
primjerom SGŠ Ivana Matetića Ronjgova, žele uključiti lokalne medije. Na kraju su učenici             
raspravili o funkcionalnosti obrazovnog sustava, pridržavanju epidemioloških mjera u učionici te           
povratku u školske klupe. Aludiralo se da svi učenici, profesori i djelatnici škole pridržavaju mjera.               
Konačno, velika se većina učenika, posebice maturanti, zalagala za povratak na A model nastave,              
čim epidemiološke mjere dopuste.”. 
 
Predsjednica je službeno označila kraj sjednice te zahvalila vijećnicima i vijećnicama na            
sudjelovanju. 
 
Trajanje sjednice je bilo dva (2) sata i deset (10) minuta. 
 
Zapsiniku su priložena četiri (4) dodatna dokumenta. To su zapisi individualnih glasova u Vijeću,              
kao što je prije navedeno, u obliku tablice. Priložen je stari Poslovnik o radu Vijeća učenika                
Primorsko-goranske županije čije su promjene izglasane na sjednici. Novi, izmijenjen, Poslovnik o            
radu Vijeća učenika Primorsko-goranske županije također je priložen. Nadalje, priložen je i Godišnji             
plan rada Vijeća učenika Primorsko-goranske županije. 
 
Zapisnik je sastavljen sa strane Tajnika Ivora Meštrovića uz kooperaciju Predsjednice Petre            
Mavrinac. 
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